

နာ်လီကွေ်ဖဲ NYS-MEP အပုာ်ယဲးသန့တက့ာ်.

<https://www.nysmigrant.org/>

ယုကွာ်တၢ်ကစီာ်လၢအဘျုးအဖျိာ်အိာ် ဘၣ်ယးဒီး NYS-MEP, လီာ်ကဝီၤ အ METS တၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲၤဝဲၤလီာ်တဖၣ်, ဒီး တၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲၤ ဘၣ်ထွဲလီာ်သးတဖၣ်တက့ာ်.



တၢ်ဆဲးကျိးအဂ့ၢ်အကျိၤ : တၢ်သိာ်လိန့ၢ်လီၤဆီ တၢ်ကူာ်ဘၣ်ကူာ်သ့လၢ ပုၤသးလီာ်သးကျဲၤအဂီၢ် ဒီး တၢ်ဆိာ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲၤ (METS) တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ ဝဲၤလီာ်တဖၣ် <https://www.nysmigrant.org/map>



နယူးယူယီးကီၢ်စဲာ် အဟီာ်ခိာ်ဂီၤန့ၢ် ဘျါစဲာ်ထွဲလီာ်သး ယၢ်ခီယၢ်ဘးလီၤ. စံာ်လီၤလၢ ကီၢ်ရဲာ်အဖီခိာ်ဒ်သိး နကယုကွာ်ဆဲးကျိးတၢ်ကစီာ်လၢ လီာ်ကဝီၤ METS တၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲၤအဝဲၤလီာ် လၢအမၤတၢ်လၢ ကီၢ်ရဲာ်အဝဲန့ၢ် တခါအဂီၢ် န့ၢ်တက့ာ်.

တၢ်သဘျုးဂ့ၢ်ဝီခဲးယၢ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိာ် အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ဒီး နီၢ်တဂၤတၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ် အဂီၢ်, ပုၤမၤလိအဲကလံးကျိာ်တဖၣ်, ဒီး တၢ်ကဒူးကဒ့ၣ် အတၢ်မၤအကျိၤအကွာ်တဖၣ်အဂီၢ်

<https://www.nysmigrant.org/resources/familylibrary/parentsbillofrights>

တၢ်တီာ်ဟံန့ၢ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် ဒ်သိးကဒူးသ့ၣ်ညါဘၣ် မိာ်ပာ်တဖၣ်ဘၣ်ယးဒီး

(၁) တၢ်လိာ်ဘၣ်တဖၣ်လၢ အဖိးသဲးစး လၢအဘၣ်ထွဲဒီး နီၢ်တဂၤတၢ်ဂ့ၢ်ခူသ့ၣ်, တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ ဒီးတၢ်စူးကါကီၢ်ဖိအတၢ်ဂ့ၢ်ထၢဖျိာ်

(၂) တၢ်နာ်လီၤခဲးယၢ်ဘၣ်ယးဒီး တၢ်ကူာ်ဘၣ်ကူာ်သ့ ဒီးတၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲၤလၢ ပုၤမၤလိအဲကလံးကျိာ်တဖၣ်ဒီး



အဝဲသ့ၣ် အမိာ်ပာ်တဖၣ်အဂီၢ်, ဒီး
(၃) တၢ်မၤကဒူးကဒ့ၣ်ထီဒါလၢ ကီၢ် မ့တမ့ၢ် ကီၢ်ကီၢ်ရဲာ်ဒီး
METS တဖၣ်လီၤ.



နယူးယီးကီၢ်စဲာ် တၢ်သိာ်လိတၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲၤလၢ ပုၤသးလီာ်သးကျဲ တဖၣ်အဂီၢ် (NYS-MEP)

မိာ်ပာ် ဒီး ဟံာ်ဖိယီဖိ အတၢ်ဟံာ်ယုာ်မၤဘၣ်ထွဲလီာ်သး တၢ်ရဲာ်တၢ်ကျဲၤ

တၢ်ကတိၤဆ့ၢ်န့ၢ်

မိာ်ပာ်တဖၣ် ဒီးဟံာ်ဖိယီဖိတဖၣ်မၤဝဲတၢ်ဟံာ်ဖိဖးနီၤဖးတၢ်မူဒါ လၢတၢ်မၤဂ့ၢ်ထီာ် အဝဲသ့ၣ်အဖိတဖၣ် အနီၢ်ခိ, တၢ်ကူာ်သ့, ဒီး တၢ်ရဲာ်လီာ် - တၢ်သးဂဲၤတၢ် အတၢ်လဲၤထီာ်လဲၤထီ အဂီၢ်လီၤ. တၢ်အံၤန့ၢ် တိစၢၤမၤစၢၤဝဲ အဖိတဖၣ်အတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်မၤလိလံာ်ဒိာ်လဲၤထီ ဒီး တၢ်ရဲာ်လီာ်ဘၣ်ထွဲလီာ်သး လၢကီၢ်အပူၤလီၤ.

တၢ်အာ်လီၤသး

NYS-MEP က :

- ကူာ်သကိးယုာ်တၢ် ယုာ်ဒီးမိာ်ပာ်တဖၣ် ဒီး ဟံာ်ဖိယီဖိတဖၣ် လၢအဝဲသ့ၣ်အဖိတဖၣ် အတၢ်ကူာ်ဘၣ်ကူာ်သ့အဂီၢ်
- ဆိာ်ထွဲမၤစၢၤ မိာ်ပာ်တဖၣ် ဒီး ဟံာ်ဖိယီဖိတဖၣ် ဒ်ပုၤကူာ်သ့မိာ်ပာ်တဖၣ်အသိး ဒီး ကမၤစၢၤ အဝဲသ့ၣ်အဖိတဖၣ်, ဒီး
- မၤစၢၤလီၤ တၢ်တြီၤမၤတံာ်တံာ်တဖၣ်လၢ အတြီၤယၢ်မိာ်ပာ် ဒီး ဟံာ်ဖိယီဖိလၢ တၢ်နာ်လီၤမၤယုာ်သကိးတၢ် ဖဲ NYS-MEP အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်အပူၤလီၤ.

တၢ်ပိၣ်ကူၣ်သကိးဃုာ်တၢ်ဒီးမိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် တက့ၢ်.

လီၢ်ကဝီၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်မိၢ်ပၢ် အကီၣ်ကးကရၢ (PAC): လီၢ်ကဝီၤ METS အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဝဲလီၢ်တဖၣ်န့ၣ် ဆိၣ်ထွဲဒီး မၤစၢၤဝဲ မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒ်သိး ကဘျၢ်ဘျးစဲမၤဃုာ်တၢ် လၢ လီၢ်ကဝီၤတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်မိၢ်ပၢ် အကီၣ်ကးကရၢ (PAC) အဂီၢ်လီၤ. METS န့ၣ် ကတိၤတၢ်ပိၣ်တၢ်လၢ မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး လီၢ်ကဝီၤပုၤသုးလီၢ်သုးကျဲ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဒီး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ် အတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤတၢ်, တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ အကျိၤအကွၢ် ဒီး တၢ်သမံထံတၢ် အဂီၢ်လီၤ. တၢ်အံၤန့ၣ် မၤစၢၤဝဲ METS ဒ်သိးကနၢ်ပၢ်ဒိၣ်ထီၣ် ဘၣ်ဃးဒီး ကဘၣ် ဟံၣ်ဖိဃီထီၣ် ကိၣ်ဖိလၢအဘၣ်တၢ်ဃုထၢအီၤတဖၣ် ဒီးအဝဲသ့ၣ် အပုၤဟံၣ်ဖိတဖၣ် အတၢ်လိၣ်အိၣ်ဝဲဒ်လဲၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကီၢ်စဲၣ်ဒိဘျၢ်ညါ တၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်မိၢ်ပၢ်အဝဲလီၢ် (State PAC): NYS-MEP ဆိၣ်ထွဲဒီး မၤစၢၤဝဲ လီၢ်ကဝီၤ PAC မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒ်သိးကမၤဃုာ်တၢ်ဒီး ကီၢ်စဲၣ် PAC န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်စဲၣ်ဒိဘျၢ် တၢ်မၤစၢၤကရူၣ်ရူၢ်န့ၣ် တၢ်တၢ်ပိၣ်ဝဲလၢဒီး ကီၣ်စဲၣ် PAC ဘၣ်ဃးဒီး ကီၢ်ဒိဘျၢ် ပုၤသုးလီၢ်သုးကျဲ အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒီး တၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ် အတၢ်မၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ, တၢ်ဖဲးတၢ်မၤအကျိၤအကွၢ် ဒီး တၢ်သမံထံအဂီၢ်လီၤ. ကီၢ်စဲၣ် PAC န့ၣ် မ့ၢ်ဝဲ တၢ်ဖဲးတၢ်မၤလၢအကါဒိၣ်တမံၤ ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဟံၣ်ဖိထီၣ် ကိၣ်ဖိတဖၣ်အတၢ်လိၣ် ဒီး တၢ်မၤအါထီၣ်ဂ့ၤထီၣ် တၢ်စိာ်ဆုၤ တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်မၤစၢၤလီၤ တၢ်တြိယာ် တၢ်န့ၣ်လီၤမၤသကိးတၢ်

NYS-MEP ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါ ဒ်သိး ကမၤစၢၤလီၤ ကျိၣ် ဒီး တၢ်တြိယာ် တံာ်တံာ်တၢ် အဂ့ၤအဂၤတဖၣ် ဒ်သိး ကမၤညီထီၣ် မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိ တဖၣ်လၢ ဒ်သိးကန့ၣ်လီၤမၤသကိးတၢ် ဒီးရ့ၤလိာ်သး လၢ NYS-MEP အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလဲၣ်အပူၤ ဒ်သိး ကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ အဝဲသ့ၣ်အဖိတဖၣ် အတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ ကသ့အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်

ဒ်ပုၤကူၣ်သ့မိၢ်ပၢ်တဖၣ်အသိး ဒီး ကမၤစၢၤ အဝဲသ့ၣ်အဖိတဖၣ်

မိၢ်ပၢ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် အတၢ်ရ့ၤလိာ်ဘၣ်ထွဲ တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတၢ်တဖၣ်: လၢ လီၢ်ကဝီၤဒီး ကီၢ်စဲၣ်ဒိဘျၢ် PAC တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖၣ် အမဲာ်ညါန့ၣ်, လီၢ်ကဝီၤ METS တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဝဲလီၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်မၤစၢၤဝဲ မိၢ်ပၢ်တဖၣ်ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ကစီၣ်ဒီး တၢ်မၤလိတၢ် အခွဲးအယာ်တဖၣ်, သန့ၤသးလၢ အဝဲသ့ၣ် အတၢ်လိၣ်ဘၣ်တဖၣ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ယိၣ်တဖၣ်လီၤ. ကရူၢ်တဖၣ် ဒီး တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတခါစုာ်စုာ်န့ၣ် ဟံၣ်ဃုာ်ဝဲ, ဘၣ်ဆၣ် တဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အီၤ လၢ,

- တၢ်ဟ့ၣ်မၤစၢၤ ကျဲသန့တဖၣ်လၢ ဒ်သိး ကဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤ ဖိသၣ်တဖၣ် လၢဟံၣ်ဃီအပူၤ ဒ်သိး ကမၤစၢၤ အဝဲသ့ၣ်ကတုၤလီၤထီၣ်ဘးလၢ ကိၣ်အပူၤအဂီၢ်,
- ဒုးစဲဘျး မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်လၢကိၣ် ဒ်သိး ကမၤဂ့ၤအါထီၣ် ကိၣ်ဒီးဟံၣ် အတၢ်ရ့ၤလိာ်ဘၣ်ထွဲလိာ်သးအဂီၢ်လီၤ.
- ဒုးစဲဘျး မိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ် လၢ ပုၤအတတၢ် ဂံၢ်ထဲးတဖၣ် ဒီး ဒ်သိးကဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ဆိၣ်ထွဲ မၤစၢၤဆဲးကျိးဘျးစဲတဖၣ်, ဒီး
- ဒုးအိၣ်ထီၣ် တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်တဖၣ်လၢ တၢ်ရ့ၤလိာ်မုာ်လိာ်သး အတၢ်ဘၣ်ထွဲလၢ မိၢ်ပၢ်အဂၤတဖၣ်ဒီး ဟံၣ်ဖိဃီဖိအဂၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

NYS-MEP မိၢ်ပၢ် ဒီး ပုၤဟံၣ်ဖိ လံာ်ရိဒါး

<https://www.nysmigrant.org/resources/familylibrary>

ဃုကွၢ်တၢ်ကဆိၣ်စီၣ်ဂံၢ်ထဲးတဖၣ် ဒ်သိးကဆိၣ် ထွဲမၤစၢၤမိၢ်ပၢ်တဖၣ် ဒီး ပုၤဟံၣ်ဖိတဖၣ်အဂီၢ်တက့ၢ်.

